

# 西南石油大学留学生招生情况介绍

## Study at Southwest Petroleum University

### 一、学校简介 About us

西南石油大学是新中国创建的第二所石油本科院校。2017年9月，入选为国家首批“双一流”世界一流学科建设高校，2022年2月，顺利入选国家第二轮“双一流”建设高校及建设学科名单，是一所石油天然气优势突出和特色鲜明的大学，石油主干学科专业在全国处于领先水平，工程学、化学、材料科学、地球科学进入ESI全球前1%。

Founded in 1958, Southwest Petroleum University (SWPU) the second petroleum university since the establishment of P.R. China. In September 2017 and February 2022, SWPU was successfully selected as one of the “double first-class” universities in China. SWPU is a multi-disciplinary university focusing on engineering, with advantage in oil and gas discipline that ranks the top in China, and its disciplines of engineering, chemistry, material science and geoscience are among the top 1% of ESI in the world.

学校现有 19 个教学学院（部）、1 个工程训练中心。学科专业涵盖理学、工学、管理学、经济学、文学、法学、教育、艺术 8 个学科门类。学校现有全日制在校学生 39788 人，其中普通本科生 31021 人，硕士研究生 7219 人，博士研究生 1055 人，外国留学生 493 人。现有教职工 2818 人，有正高级专业技术职务人员 401 人，副高级专业技术职务人员 796 人，其中有中国工程院院士 3 人。

SWPU is composed of 19 schools, covering 8 discipline fields: engineering, science, management, economics, literature, law, education and art. Currently, there are 39,788 full-time students, including 31,021 undergraduates, 7,219 master students, 1,055 doctoral students and 493 international students. There are 2,818 faculty and staff members, including 3 academicians of Chinese Academy of Engineering, 401 full-time

professors and 796 associate professors.

## 二、英文招生专业 Programs taught in English

### 1、本科招生专业目录 Bachelor Program

石油工程 Petroleum Engineering	资源勘查工程 Resource Exploration Engineering	机械工程 Mechanical Engineering
化学工程与工艺 Chemical Engineering and Technology	电气工程及其自动化 Electrical Engineering and Automation	土木工程 Civil Engineering
计算机科学与技术 Computer Science and Technology	国际经济与贸易 International Economics and Trade	新能源科学与工程 New energy Science and Engineering

### 2、硕士研究生招生专业目录 Master Program

石油与天然气工程 Oil and Gas Engineering	地质学 Geology	地质资源与地质工程 Geological Resources and Geological Engineering
机械工程 Mechanical Engineering	仪器科学与技术 Instrument Science and Technology	化学工程与技术 Chemical Engineering and Technology
环境科学与工程 Environmental Science and Engineering	材料科学与工程 Materials Science and Engineering	计算机科学与技术 Computer Science and Technology
工商管理硕士 (MBA)	控制科学与工程 Control Science and Engineering	土木工程 Civil Engineering
数学 Mathematics	应用统计 Applied Statistics	石油工程管理 Management of Petroleum Engineering

### 3、博士研究生招生专业目录 PhD Program

石油与天然气工程 Oil and Gas Engineering	地质资源与地质工程 Geological Resources and Geological Engineering	地质学 Geology
化学工程与技术 Chemical Engineering and Technology	机械工程 Mechanical Engineering	材料化学工程 Materials Chemical Engineering
石油工程管理 Management of Petroleum Engineering		

### 三、申请截止时间 Application Deadline

2023 年 5 月 30 日 May 30<sup>th</sup>, 2023

### 四、奖学金 Scholarships

#### 1、政府类奖学金 Government Scholarship

(1) 四川省外国留学生政府奖学金

Sichuan Provincial Government Scholarship

(2) 成都市“一带一路”外国留学生政府奖学金

Chengdu Belt and Road Government Scholarship

奖励标准：本科生 20000 元/年；硕士生 25000 元/年；博士生 30000 元/年。

Scholarship standard for undergraduate is 20,000 RMB/Year, master student 25,000 RMB/Year and doctoral student 30,000 RMB/Year.

#### 2、“留学 SWPU”国际学生奖学金 *Study at SWPU Scholarship*

*Study at SWPU* scholarship for undergraduate is free tuition within the specified length of schooling of 4 academic years, for master student and doctoral student is free tuition within the specified length of schooling of 3 academic years.

### 五、联系方式 Contact us

通讯地址：中国四川省成都市新都区新都大道 8 号西南石油大学图书馆 C603

Address: Library C603, NO. 8 Xindu Avenue, Xindu District, Chengdu city, Sichuan Province, China

邮政编码 Postcode: 610500

电话 Tel: +86-(0)28-83032846

邮箱 Email: admissions\_swpu@qq.com

学校网址 Website: <http://www.swpu.edu.cn>

招生网站 Enrollment Website: <https://www.swpu.edu.cn/oice/lxSWPU.htm>

报名申请系统 Application System: <https://swpu.17gz.org/>